
Z A P I S N I K 

Sa 2. ( druge ) sjednice Odbora za međunarodne odnose i iseljenike, 

održane dana 21.( januara ) 2013 godine 

 

Sjednica je počela u 12,00 časova. 

Sjednicom je predsjedavao doc.dr Miodrag Vuković, predsjednik Odbora. 

Sjednici su prisustvovali sljedeći članovi Odbora: mr Milutin Simović, Žana Filipović, Obrad 

Mišo Stanišić, Mevludin Nuhodžić, Suljo Mustafić, Milan Knežević, Vasilije Lalošević, Koča Pavlović i 

mr Dritan Abazović 

Sjednici nisu prisustvovali, poslanik Goran Danilović i poslanik Borislav Banović, koji je bio 

službeno odsutan i svoje odsustvo ranije najavio. 

U članu 65 Poslovnika propisuje se da, ako Odbor nema potrebnu većinu za rad, zbog 

odsutnosti ili spriječenosti pojedinog člana, odsutnog člana Odbora može zamijeniti, sa pravom 

odlučivanja, predsjednik kluba ili član kluba koga odredi klub.  

Shodno citiranom članu sjednici je prisustvovala poslanica Draginja Vuksanović, koja je 

zamijenila opravdano odsutnog poslanika Borislava Banovića. 

Sjednici su prisustvovali i kandidati za ambasadore gospođa Zorica Marić-Đorđević i 

gospodin Mirsad Bibović 

Sjednici su prisustvovali saradnici u Odboru za međunarodne odnose i iseljenike: Andrej 

Orlandić, Jasmin Bojadžić i pripravnica Dijana Mitrović.  

Shodno članu 4 Pravilnika o davanju mišljenja Odbora za postavljenje ili opoziv ambasadora 

i šefova drugih diplomatskih predstavaništava Crne Gore u inostranstvu, sjednica nije bila otvorena 

za javnost. 

Pošto je konstatovano da postoji kvorum za rad i punovažno odlučivanje, polazeći od 

predloga dnevnog reda i datog obavještenja, za sjednicu je utvrđen sljedeći 

 

 

DNEVNI RED: 

 

1. DAVANJE MIŠLJENJA ODBORA O GOSPOĐI ZORICI MARIĆ-ĐORĐEVIĆ, KANDIDATKINJI 

ZA STALNU PREDSTAVNICU-IZVANREDNU I OPUNOMOĆENU AMBASADORKU CRNE 

GORE PRI SVJETSKOJ TRGOVINSKOJ ORGANIZACIJI (STO); 

2. DAVANJE MIŠLJENJA O GOSPODINU MIRSADU BIBOVIĆU,KANDIDATU ZA 

IZVANREDNOG I OPUNOMOĆENOG AMBASADORA CRNE GORE U REPUBLICI 

MAĐARSKOJ. 

 

 

Uvodne riječi dao je doc.dr Miodrag Vuković, predsjednik Odbora za međunarodne odnose i 

iseljenike, koji je naveo da je sjednica predviđena  za diskusiju članova Odbora sa kandidatima za 

ambasadore, te da su na mjesta  ambasadora predloženi kandidati koji svojim stručnim, 

profesionalnim i moralnim osobinama zavređuju pažnju Odbora i njegovo pozitivno mišljenje.  

 

 



 

TAČKA 1 

DAVANJE MIŠLJENJA ODBORA O GOSPOĐI ZORICI MARIĆ-ĐORĐEVIĆ, KANDIDATKINJI ZA 

STALNU PREDSTAVNICU-IZVANREDNU I OPUNOMOĆENU AMBASADORKU CRNE GORE PRI 

SVJETSKOJ TRGOVINSKOJ ORGANIZACIJI ( STO ) 

 

Gospođa Zorica Marić-Đorđević kandidatkinja za stalnu predstavnicu-izvanrednu i opunomoćenu 

predstavnicu Crne Gore pri Svjetskoj trgovinskoj organizaciji ( STO ) u svom uvodnom obraćanju 

članovima Odbora istakla je, da joj čini čast što ima mogućnost da pred Odborom izloži elemente 

njene kandidature i rada u kapacitetu prvog ambasadora Crne Gore u STO, ukoliko bude dobila 

pozitivno mišljenje i podršku za rad na toj odgovornoj diplomatskoj funkciji. 

Nakon uvodnog obraćanja članovima Odbora osvrnula se na definiciju i istorijat STO i značaj 

članstva Crne Gore u njoj. 

Istakla je da je STO jedina globalna međunarodna organizacija koja reguliše pravila trgovine između 

država članica, definiše pravni i institucionani osnov za obezbjeđenje nesmetanog protoka roba, 

usluga, intelektualne svojine, ljudi i kapitala. Napomenula je da u srcu sistema-poznatijeg kao 

multilateralni trgovinski sistem, su sporazumi STO, koji predstavljaju pravila za međunarodnu 

trgovinu, te da u ovom trenutku ima 157 zemalja članica ( Laos će 2.februara 2013.godine postati 

158 članica ), na koje otpada 97% ukupne svjetske trgovine. Zaključila je da bez članstva u ovoj 

Organizaciji ne može se govoriti o punoj integraciji zemlje u međunarodne trgovinske tokove. 

Govoreći o samom karakteru STO istakla je da nezavisno od veličine zemlje u svim rundama 

multilateralnih pregovora odluke se donose koncenzusom , dakle nema odluka po pravilu većine i 

moćim, te da su u prethodnom periodu vlade nastojale da značajno otvore industrijski razvijena 

tržišta , što je nesumljivo doprinijelo transparentnosti i ekonomskom rastu u zemljama u razvoju. 

Nakon kratkog istorijata STO, kandidatkinja se osvrnula na odnos između STO i Crne Gore, te 

napomenula da je Crna Gora zbog svoje veličine, zbog strukture ekonomije i integracionih ambicija 

odmah prepoznala svoj ekonomski i politički interes punog pridruživanja u STO, pa je decembra 

2004.godine podnijela zahtjev za samostalno pristupanje STO. Pregovori za članstvo vođeni su više 

od 7 godina u dijelu multilateralnih, bilateralnih i plurilateralnih pregovora. U tom procesu održano 

je sedam sjednica Radne grupe i jedini plurilateralni pregovori o domaćoj poljoprivredi i izvoznim 

subvencijama, dok su bilateralni pregovori vođeni i zaključeni sa EU, Kinom, Švajcarskom, 

Norveškom, Brazilom, Kanadom, Japanom, SAD-om, El Salvadorom, Hondurasom i Ukrajinom. 

Ministarska konferencija je tokom osmog sastanka odobrila prijem Crne Gore u STO, a Protokol o 

pristupanju potpisan je 17.decembra 2011.godine u Ženevi, čime je Crna Gora postala 154.članica 

STO. Imajući u vidu značaj STO, kao i obaveze koje je potrebno ispuniti pristupanjem u ovu 

Organizaciju, Vlada je donijela zaključak o potrebi imenovanja specijalnog predstavnika u Ženevi  

koji bi bio zadužen samo za STO. Gospođa Marić-Đorđević napomenula je da punopravno članstvo u 

STO predstavlja pozitivan signal za inostrane investitore, obzirom da se Crna Gora i njena Vlada 

jasno deklariše, kao zemlja u kojoj se poštuju unaprijed definisana međunarodno prihvaćena 

pravila  trgovine i poslovnog ugovora. 



Gospođa Marić-Đorđević predstavila je članovima Odbora ciljeve i elemente njenog mandata i u vezi 

sa tim istakla da su njeni ciljevi koordinacija, razmjena informacija i međunarodna saradnja, 

obzirom da je STO institucija u kojoj se konstantno vode pregovori o unapređenju trgovine pa se u 

tom smislu očekuje od članica da aktivno učestvuju u poboljšanju postojećih i donošenju novih 

pravila . U tom kontekstu posebno je napomenula da obaveze koje proističu iz Sporazuma i anexa 

sporazuma su značajne i sve zemlje moraju biti  u kontituitetu informisane o svim relevantnim 

pitanjima i o primjeni regulatornih politika. 

Gospođa Marić-Đorđević istakla je i da će njen zadatak biti podrška ministarstvima, institucijama da 

izvršavaju obavezu da redovno notifikuju i implementiraju preuzete obaveze i informišu STO i 

zemlje članice o režimu domaćeg trgovinskog sistema  i svim promjenama u vezi sa tim . Takođe, 

jedan od ciljeva je  pomoć i podrška u izgradnji kapaciteta koja se odnosi na ispunjenju jedne od 

preuzetih obaveza, a koja se odnosi na pokretanje posebne publikacije koja će biti posvećena 

objavljivanju svih zakona i uredbi povezanih sa međunarodnim ugovorima ( rok za ovaj posao je 2 

godine od članstva u STO ). Koordinacija godišnjeg dostavljanja izvještaja o stanju programa 

privatizacije, privatizovanim državnim preduzećima i onima koji se planiraju privatizovati, zatim 

informacije o programima nabavke i kupovine u skladu sa komercijalnim pravilima iz poslovanja 

državnih preduzeća ili onih sa kontrolnim paketom u vlasništvu države, periodično obavještavanje 

o proizvodima i uslugama koje su predmet državne pomoći, kao i razmjena informacija o primjeni 

obaveze da crnogorski zakoni omogućavaju pravo žalbe na administrativne postupke pred 

nezavisnim sudovima. 

Na samom kraju svog obraćanja članovima Odbora kandidatkinja je još istakla i da je njen cilj i 

obezbjeđenje tehničke i druge pomoći , te da je u planu da Ministarstvo ekonomije u roku od dvije 

godine otvori Informacioni punkt za članice STO, što će biti svojevrsna promocija  Crne Gore 

unapređenju trgovine i novih investicija, obezbjeđenje pristupa seminarima, obuci i informaciji  u 

građenju kapaciteta naše administacije za saradnju sa STO centralnom i njenim Informacionim 

centrom. 

Nakon, uvodnog obraćanja, predsjednik Odbora doc.dr Miodrag Vuković, zahvalio se kandidatkinji 

na iscrpnom obrazloženju i mnoštvu korisnih informacija koje su članovi Odbora dobili o STO,  

nakon čega je dao riječ poslanicima. 

Poslanik Koča Pavlović istakao je da je  zahvalan što je kandidatkinja sa mnoštvo korisnih 

informacija upoznala članove Odbora sa STO i značaju članstva Crne Gore u njoj. Kandidatkinju je 

pitao da li je neophodno da Crna Gora ima stalnog predstavnika u STO, da li je to obaveza koja je 

predviđena nekim od akata STO i koliko je zemalja koje imaju svoje stalne predstavnike u 

STO.Poslanika Pavlovića interesovalo je obzirom da će se 28-30.januar birati novi čelnik STO, da li 

će Crna Gora učestvovati u glasanju i za koga će glasati. Takođe je istakao je da u okviru STO djeluju 

različite grupe i da članstvom u njima Crna Gora treba da traži svoju šansu, a kao primjer istakao je 

Grupu za transport i avijaciju, sugerišući da djelovanjem u toj grupi Crna Gora treba da se izbori za 

dolazak na naše tržište niskotarifnih ( low cost ) avio kompanija. 

Poslanik Obrad-Mišo Stanišić, istakao je da je kandidatkinja Zorica Marić-Đorđević, diplomata sa 

karijerom, a ne karijerni diplomata, što se posebno vidi iz njene biografije i radnog angažmana u 



prethodnom period, kada su joj bili povjereni jako važni poslovni koje je ona uspješno obavljala. 

Napomenuo je da će dati pozitivno mišljenje o gospođi Marić-Đorđević, kao kandidatkinji za mjesto 

ambasadorke Crne Gore pri STO. 

Poslanik mr Milutin Simović, saopštio je  svoje utiske o kandidatkinji, kroz prizmu lične 

komunikacije sa gospođom Marić-Đorđević i istakao je veoma bitne kontakte koje je kandidatkinja 

ostvarila za vrijeme njenog mandana u SAD-u uz napomenu da je Crna Gora dugi niz godina bila 

zemlja sa najvećom pomoći SAD-a po glavi stanovnika, što umnogome možemo zahvaliti i gospođi 

Marić-Đorđević. 

Poslanik Mićo Orlandić istakao je da će SDP podržati kandidaturu gospođe Marić-Đorđević, uz 

napomenu da njeno zavidno iskusto,  znanje i kompetetivnost u dosadasnjem radu dovoljan su 

pokazatelj da je riječ o kvalitetnoj  kandidatkinji koja  će na najbolji način predstavljati Crnu Goru u 

STO.  

Poslanik Vasilije Lalošević, takođe je istakao da će SNP podržati kandidatkinju Marić-Đorđević, uz 

napomenu da je riječ o kvalitetnoj kandidatkinji koja zavređuje da bude izabrana na mjesto 

ambasadroke Crne Gore u STO. 

Poslanik Milan Knežević pitao je kandidatkinju da li posjeduje informacije koliki je iznos direktnih 

investicija SAD-a u Crnu Goru. Istakao je da se iz radne biografije kandidatkinje postavlja logično 

pitanje da li je  gospođa Marić-Đorđević više eksper za bezbjedonosna ili ekonomska pitanja, 

obzirom da je kao diplomirani ekonomista radila kao savjetnik ministra odbrane  za odbrambenu 

saradnju i transatlanske odnose u SAD, a da sada radi kao savjetnik Predsjednika Crne Gore za 

bezbjedonosne integracije. 

Poslanik Suljo Mustafić, istakao je da će podržati kandidatkinju i da je uvjeren da će povjereni posao 

raditi profesionalno i da će na najbolji mogući način afirmisati i istovremeno štiti interese Crne 

Gore u STO. 

 Poslanik mr Dritan Abazović izrazio je zadovoljstvo što je gospođa Marić-Đorđević, predložena na 

funkciju ambasadorke Crne Gore u STO i da je jako bitno što će Crna Gora imati stalnog 

predstavnika u ovoj organizaciji, jer je upravo nedostatak određenog broja malih zemalja to što 

nemaju predstavnika pri tako znacajnim organizacijama. Ukoliko zemlje nisu prisutne, dešava se da 

se bitne stvari izlobiraju bez njihovog prisustva.  

Nakon upućenih komentara, sugestija i pitanja gospođa Marić-Đorđević odgovarajući na pitanja 

poslanika Koče Pavlovića istakla da ne postoji neko opšte obavezujuće pravilo po kojem država 

članica STO mora imati stalnog predstavnika, ali da je dobra praksa da članice imaju svog 

predstavnika upravo zbog okolnosti o kojima je govorio poslanik mr Dritan Abazović. Napomenula, 

je da Vlada Crne Gore neće imati dodatne troškove, jer Crna Gora već  posjeduje prostor u Ženevi . 

Kada je riječ o pitanju izbora za predsjednika, kandidatkinja je pojasnila da 27. januara počinje tek 

prvi krug intervjua sa kandidatima kojih ima devet, napomenuvši da će Vlada stav oko eventualnog 

predsjednika imati u narednom period nakon obavljenih intervjua sa kandidatima. Govoreći o 

američkoj pomoći Crnoj Gori istakla je da je pomoć Sjedinjenih Američkih Država Crnoj Gori od 

aprila 1999. godine do kraja 2004. godine, koja je iznosila 287 miliona dolara ukupne bespovratne 



pomoći od čega je 127.000.000. platno-bilansna pomoć. Odgovarajući na pitanje o interesovanju za 

bezbjednosna pitanja, ukazala je na  činjenicu da je u današnjem svijetu najveći rizik ekonomija , te 

da je interesantan  i vojni aspekt diplomatije. Kao primjer navela je projekat nadzora mora koji je 

sproveden u saradnji sa kompaniom Rejton (Raytheon) i Ministarstvom odbrane, koji je lično 

inicirala.  

Nakon datih odgovora i pojašnjenja, predsjednik Odbora je konstatovao da je na osnovu dobijenh 

informacija o dosadašnjem radu gospođe Marić-Đorđević jasno da je u pitanju izuzetno kvalitetna 

osoba koja zavređuje pozitivno mišljenje Odbora. 

Nakon glasanja ( ZA-9 poslanika, UZDRŽANI- 2 poslanika, PROTIV-nije bilo ) predsjednik Odbora je 

konstatovao da je Odbor dao pozitivno mišljenje na predlog da se za stalnu predstavnicu-

izvanrednu i opunomoćenu  ambasadorku Crne Gore pri STO imenuje gospođa Zorica Marić-

Đorđević. 

 

TAČKA 2  

DAVANJE MIŠLJENJA O GOSPODINU MIRSADU BIBOVIĆU, KANDIDATU ZA IZVANREDNOG I 

OPUNOMOĆENOG AMBASADORA CRNE GORE U REPUBLICI MAĐARSKOJ 

 

 

Gospodin Mirsad Bibović, kandidat za izvanrednog i opunomoćenog ambasadora Crne Gore u 

Republici Mađarskoj u svom uvodnom obraćanju članovima Odbora za međunarodne odnose i 

iseljenike, istakao je Mađarska priznala nezavnisnost Crne Gore 12.juna 2006.godine i da su 14.juna 

2006.godine uspostavljeni diplomatski odnosi između dvije države. 

Govoreći o istoriji istakao je da je Mađarska kontinentalna država u srednjoj Evropi, da ima 

10.021.000 stanovnika i da se istorijski gledano radi o jako staroj državi. Mađarsko kraljevstvo 

trajalo je devet vjekova i Mađarska je činila drugu članicu Austrougarske . Nakon, Prvog svjetskog 

rata, Mađarska je izgubila 70% teritorije, a jedna trećina Mađara ostala je da živi van matice. Posle 

Drugog svjetskog rata slijedio je komunistički period, da bi se nakon sloma istočnog bloka u 

Mađaskoj uspostavio višepartijski sistem, postepeno uvodila tržišna privreda i započeo process 

približavanja Evropskoj uniji. 

Govoreći o strukturi mađarske ekonomije, gospodin Biović, istakao je da se ona formirala po 

modelu koji uglavnom dominira u zemljama članicama Evropske unije, te da je rigoroznim 

sistemom finansijske discipline i raznim drugim stimulativnim mehanizmima uspjela u prvoj 

dekadi svoje tranzicije da privuče više direktnih stranih investicija nego bilo koja druga zemlja 

članica Evropske unije. Međutim, taj model se uprkos formalnim priznanjima i spoljnoj podršci 

pokazao dosta izazovnim, te se usled njegovog korišćenja povećao ukupan državni dug , a zavisnost 

od stranih finansijskih i proizvodnih faktora dovela je do pada izvoza, zaposlenosti i proizvodnje. 

Napomenuo, je da je globalna ekonomska kriza imala značajan uticaj na mađarsku ekonomiju 

imajući uvidu da nije više bilo raspoloživog novca i investitora kao na početku tranzicije, a počela je 

da raste i nelikvidnost privrede i pojedinaca sa nelikvidnim kreditima. Istakao je da je u zadnje dvije 



godine, Evropska komisija pojačala pritisak na vladu Mađarske kada su u pitanju ekonomske 

reforme, u nekim slučajevima Brisel smatra da Budimpešta krši evropske sporazume, posebno u 

smislu Zakona o centralnoj banci. 

Kada je riječ o poltičkoj sceni, gospodin Bibović, je istakao da se od 1990.godine može 

okarakterisati kao stabilna, međutim to ne znači da nije bilo promjena na političkoj sceni tokom 

perioda tranzicije. 

Gospodin Bibović istakao je da je saradnja između Crne Gore i  Mađarske uspostavljena u  oblasti 

*Ekonomije, te da je Sporazum o ekonomskoj saradnji potpisan u Podgorici 3.oktobra 2008.godine; 

*Turizma, te da je 2011.godine Crnu Goru posjetilo 17.264 mađarska turista i da je ostvareno 

98.577 noćenja; 

*zaštite životne sredine-nakon stručnih konstultacija tokom druge sjednce Mješovite ekonomske 

komisije Crne Gore i Mađarske, 18.novembra 2010.godine u Podgorici, mađarska strana je na 

molbu crnogorske strane izrazila spremnost, da počev od druge polovine 2011.godine prenese 

svoja iskustva u oblasti odlaganja i skladištenja opasnog otpada, rekultivacije starih depoa za otad i 

da revidira stuje o upravljanju otpadom; 

*saobraćaja, pomorstva i telekomunikacija- u ovoj oblasti na snazi je Sporazum između Savjeta 

ministra SCG i Vlade Mađarske o međunarodnom drumskom prevozu putnika i stvari, potpisan u 

Budimpešti 20.marta2006.godine; 

*zdravlja, rada  i socijalnog staranja – u ovoj oblasti na snazi je Sporazum između Crne Gore i 

Republike Mađarske o socijalnom osiguranju i pojedinim pitanjima socijalne sigurnosti, april 2009; 

*odbrane- u oblasti odbrane Crna Gora i Mađarska potpisale su Tehnički sporazum između 

Ministarstva odbrane Crne Gore i Mađarske o saradnji i uzajamnoj pomoći tokom misije Snaga 

međunarodne pomoći ( ISAF ) u Avganistanu u februaru 2010 godine, kao i trilateralni tehnički 

sporazum između MO Crne Gore, Mađarske i Njemačke iz iste oblasti 4.mart 2010.godine; 

*prosvjete, nauke i kulture- između dvije zemlje potpisan je Sporazum u oblasti nauke i tehnologije. 

Gospodin Bibović istakao je i da je jako bitna saradnja tužilaštava dvije zemlje i  saradnja u oblasti 

pravde u tom smislu donijeti su Memorandumi o bilateralnoj saradnji Vrhovnog državnog 

tužilaštva Crne Gore i Vrhovnog državnog tužilaštva Mađarske 13.decembar 2011.godine, 

Memorandum o saradnji između Komisije za sprečavanje sukoba interesa i Ministarstva javne 

administracije i pravde Mađarske . 

Govoreći o dijaspori i konzularnoj saradnji gospodin Bibović je istakao da u Mađarskoj živi i radi 

relativno mali broj Crnogoraca, te da je s ciljem zbližavanja dva naroda 24.februara 2001.godine 

formirano Društvo mađarsko-crnogorskog prijateljstva “Vladika Danilo”. Istakao je da od zemalja 

Centralne i Istočne Evrope Crna Gora ima najrazvijenije odnose i saradnju sa Mađarskom, te da je u 

robnoj razmjeni sa Mađarskom Crna Gora u 2011.godini ostvarila suficit u iznosu od 64,5 miliona 

eura. Priliv stranih direktnih investicija iz Mađarske u Crnu Goru  u 2011.godini bio je 13,7 miliona 



eura , dok je u period 2008-2011.godina taj priliv iznosio 93.2 miliona eura. Najznačajnija 

investicija i najveći projekat ekonomske saradnje sa Mađarskom je prodaja Telekoma Crne Gore 

mađarskom Matavu, zatim OTP Banka je u decembru 2006.godine postal 100% vlasnik Crnogorske 

komercijalne banke, Hungest Hotel Sun Resorts je postao prvi značajni investitor u oblasti turizma, 

ova kompanija je  kupila i rekonstruisala hotele “Topla” i “Centar” u Herceg-Novom. Mađarski 

kombinat aluminijuma “MAL” koji je jedan od vodećih preduzeća u  Mađarskoj u sektoru 

aluminijumske industrije, dobio je koncesije za nalazišta boksita u Crnoj Gori. Postoji značajan 

interes mađarskih kompanija za dalje ulaganje u Crnoj Gori, tako “MOL” Mađarska kompanija za 

naftu i gas  zainteresovana je za saradnju sa Montenegro Bonusom u vidu učešća u eventualnoj 

privatizaciji i transformaciji te firme ili na tender za dodjelu koncesija  za istraživanje nafte u 

crnogorskom primorju. Mađarska je zainteresovana  i za izgradnju elektrana, istraživanje i 

eksploataciju nafte i gasa u podmorju Crne Gore, dojelu koncesija za detaljno geografsko 

istraživanje i eksploataciju mineralne sirovine crvenog boksita u reonu nikšićke župe. Takođe, 

Pošta Mađarske je zainteresovana za privatizaciju Pošte Crne Gore, takođe postoji interes mađarske 

firme CBA koja je drugi po veličini trgovački lanac u Mađarskoj za poslovanje u Crnoj Gori. Postoji 

zainteresovanost Mađarske elektroprivrede ( Hungarian Electricity Company ) za ulaganje u Crnu 

Goru, kao i zainteresovanost  mađarske firme KESZ  za izgradnju novih zgrada u Crnoj Gori , te 

mađarske kompaniji “Orange ways” za  planiranje gradskog saobraćaja. 

Govoreći o odnosima Crne Gore i Mađarske, gospodin Bibović, istakao je da je ambasada Mađarske 

bila kontakt ambasada Crnoj Gori za NATO od decembra 2008. Do kraja 2010.godine, te da se u 

proteklom period održao veliki broj zajedničkih seminara i panel diskusija iz oblasti evropskih i 

evro-atlanskih integracija. 

Na kraju svoj obraćanja članovima Odbora gospodin Bibović je napomenuo da će, ako dobije 

pozitivno mišljenje od Odbora, kao novi ambasador zastupati interese Crne Gorem, promovisati i 

afirmisati njenu spoljnu politiku, strateške evropske i evroatlanske ciljeve, jačati politički dijalog, 

unapređivati sve vidove bilateralne saradnje, te zastupati interese crnogorskih državljana. 

Nakon uvodnog obraćanja gospodina Mirsada Biovića, čalnovi Odbora su imali prilike da se obrate 

kandidatu za mjesto ambasadora. 

Poslanik Vasilije Lalosevic  istakao je da je Mađarska jako značajna zemlja za Crnu Goru i da je jedna 

od zemalja od koje Crna Gora treba da uči, jer je Mađarska jedna od rijetkih zemalja koja ponekad 

kaže “NE” briselskim birokratama. Izrazio je zadovoljstvo prethodnim ambasadorom koji je učinio 

mnogo povodom tehničke, ljudske i svake druge saradnje. Naveo je da je siguran da će i g-din 

Bibović nastaviti istim putem.  

Poslanik mr Dritan Abazović, istakao je da je Mađarska jako bitna zemlja za Crnu Goru, obzirom da 

dvije zemlje imaju jako dobru saradnju u gotovo svim oblastima. Napomenuo, je da je bitno da novi 

ambasador promoviše najbolje što može turističku privredu.  

Poslanik Suljo Mustafić istakao je da je  upoznat sa kandidatovom karijerom u MVPEI, pa stoga ne 

sumnja da će uspješno odgovoriti ovom pozivu ,da će raditi na jačanju veza i pomagati posebno 

kada je u pitanju mađarsko iskustvo u evropskim i evro-atlanskim integracijama. 



Poslanik Mićo Orlandić istakao je da podržava prijedlog da ambasador Crne Gore u Mađarskoj bude 

g-din Bibović, obzirom da kandidat ima impresivnu biografiju , te da zaslužuje da mu se ukaže 

povjerenje i da pozitivno mišljenje. 

Poslanik Milan Knezević izrazio je određene rezerve u pogledu buduće ekonomske saradnje između 

dvije zemlje i mogućnosti da ambasada Crne Gore u tom dijelu ima neke bitnije aktivnosti, obzirom 

na činjenicu da se Mađarska nalazi u velikoj ekonomskoj krizi. Takođe, je izrazio sumnju u pogledu 

racionalnosti otvaranja ambasade u Mađarskoj, obzirom da taj posao može raditi i nerezidentni 

ambasador iz Beča, jer po njegovom mišljenju, a u svjetlu ekonomske krize u Crnoj Gori nije 

potrebno dodatno opterećivati budžet. 

Poslanik  Koča Pavlović, saglasio je sa poslanikom Kneževićem i izrazio sumnju u mogućnost 

ambasadora da u svom mandatu animira neke značajne investicije iz Mađarske, obzirom da se 

Mađarska  nalazi u jako lošoj ekonomskoj situaciji. 

Nakon datih sugestija članova Odbora kandidatu za ambasadora doc.dr Miodrag Vuković  

konstatovao je  da se na osnovu dobijenh informacija o dosadašnjem radu gospodina Mirsada 

Bibovića jasno vidi da je u pitanju izuzetno kvalitetna osoba koja zavređuje pozitivno mišljenje 

Odbora. 

Nakon glasanja ( ZA-9 poslanika, UZDRŽANI- 2 poslanika, PROTIV-nije bilo ) predsjednik Odbora je 

konstatovao da je Odbor dao pozitivno mišljenje na predlog da se izvanrednog i opunomoćenog 

ambasadora Crne Gore u Republici Mađarskoj, imenuje gospodin Mirsad Bibović. 

Pošto je dnevni red iscrpljen, sjednica je zaključena u 14,30 sati. 

 

 

SEKRETAR ODBORA                                                                               PREDSJEDNIK ODBORA 

Vesna Radulović                                                                                        Doc.dr  Miodrag Vuković   

 

 

 

 

 


